
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 18
Olomouc - západ

Č. 1 / 2024 08. 01. 2024 / 17:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Hebelka, Milan, Bc. MBA, Nič Oldřich, Ing., Svozil Miloslav, Musil Tomáš, Mgr., Černocký
Tomáš, Ing., Konečná Renata, Mgr., Šafránek Petr, Bc., Šnoblová Markéta, Mgr., Škůrková
Ivona, Aláčová Andrea, Baštanová Petra, Mgr.

Hosté: Jan Leszkow
p. Čermák - MP
Hana Vacková

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

1.1 Dvořákova x Svornosti
Předmětná investiční akce ,,Tř. Svornosti - oprava vozovky, úsek III" byla provedena na základě schválené
projektové dokumentace, jejímž zpracovatelem je autorizovaný inženýr pro dopravní stavby Ing. Ondřej Adamík,
ČKAIT 1202137. Společné povolení na uvedenou akci vydal Magistrát města Olomouce, odbor stavební,
oddělení státní správy na úseku pozemních komunikací, Hynaisova 10, 779 00 Olomouc. Společné povolení
bylo doručeno veřejnou vyhláškou, což znamená, že bylo vyvěšeno na úřední desce a každý občan měl
možnost se s obsahem společného povolení seznámit. Po dokončení stavby byl speciálním stavebním úřadem
vydán i kolaudační souhlas k této stavbě. O průběhu akce byli informováni zástupci dotčených firem, organizací,
občanské veřejnosti i KMČ 12 Olomouc - západ. Materiál drobná žulová kostka, použitý na příčný
práh/zvýšenou křižovatku, je standardním materiálem, používaným pro široké příčné prahy a byl zvolen i s
ohledem na stávající dlažbu v ul. Dvořákova (opět drobná kostka žulová). Alternativou by mohla být zámková
dlažba, tento materiál však z hlediska koncepčního nebyl připuštěn. Police ČR, Krajské ředitelství police
Olomouckého kraje, dopravní inspektorát v Olomouci, vykonávající státní správu ve věcech bezpečnosti a
plynulosti provozu na pozemních komunikacích, tuto úpravu v projektové dokumentaci odsouhlasil, pro široké
příčné prahy požaduje materiál odlišný od průběžné komunikace. Výška a sklon ramp je v souladu s projektovou
dokumentací a je měřena od nivelety vozovky. S ohledem na provoz hromadné dopravy není vhodné volit sklon
nájezdových ramp pod hodnotou 1:20, což odpovídá návrhové rychlosti 30km/hod. dle TP 85 Zpomalovací
prahy. Celá oblast třídy Svornosti bude vedena v dopravním režimu ,,ZÓNA 30". Pokud tedy lokalitou projíždí
řidiči vyšší rychlostí, nerespektují stávající dopravní značení a porušují tak pravidla silničního provozu, což ale
není důsledkem provedení prahu. Úprava pro další zpomalení projíždějících vozidel by mohla spočívat v
nastrmení ramp, neboť pro zpomalovací efekt není až tak rozhodující výška prahu jako spíše sklon nájezdových
ramp. Zástupci provozovatele autobusové MHD Dopravního podniku města Olomouce však upozornili na
skutečnost, že zkrácení nájezdu a zvýšení příčného prahu by si vzhledem k možnosti poškození podvozku
autobusů a vynutilo brzdění až zastavení autobusu před příčným prahem s následným řazením a pomalým
rozjezdem, což by bylo zdrojem mnohem většího hluku než je za stávající situace, a to zejména v nočních
provozních hodinách autobusové linky. Pokud se někteří projíždějící řidiči dopouštějí přestupku v dopravě a
nedodržují předepsanou rychlost, je kompetentní tyto přestupky řešit Policie ČR nebo Městská policie v rámci
svých pravomocí. Ze strany MMOl bude policii postoupen podnět, aby v daném místě zvýšila dohled nad
dodržováním bezpečnosti silničního provozu. Tento podnět může u policie uplatnit i příslušná KMČ, a to
opakovaně.
Požadujeme zavedení "ZÓNY 30" okamžitě, V současné době jsou provizorní značky "30" umístěny až v
křižovatce, takže řidič i při snaze dodržet předepsanou rychlost nemá čas šanci včas zareagovat.
V momentě zavedené "ZÓNY 30" by mohla MP kontrolovat dodržování rychlosti.
V tento moment Komise požádá MP o přemístění mobilního měřícího zařízení na ulici Tř. Svornosti.

1.2 situace s veřejným parkováním v lokalitě Šibeník - p. Leszkow
P.Leszkow podal podnět: "Jsem majitel a obyvatel bytu na ulici Třida Jiřího Pelikána 13, kde nedávno provedl
developer JTH - Byty Šibeník zrušení dosud veřejných parkovacích míst (rozprodal je bez jakékoli veřejné výzvy
majitelům bytů v ulici), takže kromě malého pásu za Lidlem není v oblasti "byty Šibeník" nyní kde zaparkovat. 



Prosím proto o kroky vedoucí k nalezení alternativy, kde by bylo možné parkovat veřejně - domnívám se, že na
ubytovanou kapacitu v oblasti je veřejných parkovacích míst žalostně málo. 
Jako alespoň mikro řešení mě napadá zrušení nedávno vzniklé zákazové značky mezi křižovatkou tř. Míru x Na
Šibeníku a budovou basketbalové haly. Prostor pro alespoň pár aut tam je a do nedávna se tam parkovat dalo.
Nyní je tam zákazová značka. Stále by byla ale potřebná i další místa" 
P. Leszkow byl jednání Komise osobně přítomen. Komise požaduje prověřit, zda současná ŽLUTÁ ČÁRA je
nezbytná, dále prosíme o prověření možnosti odtsranění nedávno vzniklé zákazové značky mezi křižovatkou tř.
Míru x Na Šibeníku a budovou basketbalové haly. Prostor pro alespoň pár aut tam je a do nedávna se tam
parkovat dalo. 
Žádáme o informaci, zda na úrovni vedení města probíhá jednání s obchodními řetezci (v tomto konkrétním
případě LIDL) na možnost parkování na parkovišti obchodu, alespoň ve večerních hodinách.
 

1.3 Přejezd Na Vozovce
Přejezd Na Vozovce - bliká pořád bílé světlo, ve dne i v noci - ruší obyvatele přilehlých domů. Podnět podává
Mgr. Hana Vacková
Vzhledem k tomu, že je to zóna 30, údajně nemusí blikat. Komise předá podnět na SŽDC k prošetření a
sjednání nápravy.

1.4 Vysazení zeleně  před domy Na Vozovce 7 a 9
Vysazení zeleně  před domy Na Vozovce 7 a 9 - Paní Vacková podává podnět k vysazení zeleně  před domy
Na Vozovce 7 a 9 - Paní Vacková podává podnět k vysazení zeleně  před domy Na Vozovce 7 a 9 - dříve byly
stromy. Komise v rámci estetizace zváží a prověří možnost vysadit nějaké keře, či zeleň bez hlubokých kořenů,
tak aby nebyly ohroženy sítě, které jsou v místě vedené.

1.5 Kontejnerové stání Na Vozovce x U místní dráhy
Kontejnerové stání Na Vozovce x U místní dráhy - prosíme o prověření možnosti vydláždit stání pod kontejrnery
v místě křížení Na Vozovce x U místní dráhy - tvoří se obrovská kaluž.

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

3 Vystoupení hostů

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Starší požadavky
Zápis č. 8/2023 ze dne 07. 08. 2023: sběrové dvory pro veřejnost - Před uzavřením
Zápis č. 8/2023 ze dne 07. 08. 2023: Stání pro kontejnery Foersterova 6-4 a Foersterova 2-Dvořákova 48 -
Vyřešené
Zápis č. 9/2023 ze dne 04. 09. 2023: Křižovatka ulic Tř. Svornosti a Dvořákova - Předáno
Zápis č. 9/2023 ze dne 04. 09. 2023: Odstranění 2 suchých stromů v ul. Dvořákova - V realizaci
Zápis č. 9/2023 ze dne 04. 09. 2023: Výjezd z areálu garáží Dvořákova 9 - vyznačení vodorovného dopravního
značení kolem vjezdu z areálu garáží. - Vyřešené
Zápis č. 9/2023 ze dne 04. 09. 2023: SVJ Foerstrova 36-40 - odstranění desítky let nevyužívaných věšáků na
prádlo - V realizaci
Zápis č. 10/2023 ze dne 02. 10. 2023: Parkování pod firmou IDS a.s. v prostoru mezi ulicí Wolkerovou a
Albertovou - KMČ 18 žádá zařadit tento projekt do investičního rozpočtu města. - Vyřešené
Zápis č. 10/2023 ze dne 02. 10. 2023: Estetizace 2023 - letničky - vnitroblok Foersterova - Žilinská - Brandlova -
tř. Svornosti. - Předáno

5 Projednávané záležitosti

5.1 Dvořákova 17 - dotaz na legaltitu stavebních úprav
Žádáme o prověření, zda provedené stavební úpravy vjezdu (zakulacení vjezdových ploch a tím vzniklé
omezení zeleně) u domu Dvořákova 17 a vyznačení žluté čáry proběhlo v souladu s legislativou.

5.2 Ulice Na Vozovce chodník před bývalým Barem Libra
Komise žádá o prověření, zda je legální zábor? Zničený travnatý pás a chodník. Požadujeme uvedení do
původního stavu.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

6.1 S-SMOL/291724/2023/OMAJ/Mic



Komise souhlasí s nájmem.

7 Nové požadavky

1 Dvořákova 17 - dotaz na legaltitu stavebních úprav

Žádáme o prověření, zda provedené stavební úpravy vjezdu (zakulacení vjezdových ploch a tím vzniklé
omezení zeleně) u domu Dvořákova 17 a vyznačení žluté čáry proběhlo v souladu s legislativou.

2 Ulice Na Vozovce - chodník před bývalým Barem Libra

Komise žádá o prověření, zda je legální zábor? Zničený travnatý pás a chodník. Požadujeme uvedení do
původního stavu.

3 Vysazení zeleně  před domy Na Vozovce 7 a 9

Prosíme o prověření možnosti vysazení zeleně  před domy Na Vozovce 7 a 9 - Paní Vacková podává podnět k
vysazení zeleně  před domy Na Vozovce 7 a 9 - dříve byly stromy. 
Komise v rámci estetizace zváží a prověří možnost vysadit nějaké keře, či zeleň bez hlubokých kořenů, tak aby
nebyly ohroženy sítě, které jsou v místě vedené.

4 Kontejnerové stání Na Vozovce x U místní dráhy

Kontejnerové stání Na Vozovce x U místní dráhy - prosíme o prověření možnosti vydláždit stání pod kontejnery
v místě křížení Na Vozovce x U místní dráhy - tvoří se obrovská kaluž.

8 Obecné informace

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 1 / 2024

Datum schválení zápisu: 31. 01. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Hebelka, Milan, Bc. MBA

Zapsal/a:
Hebelka, Milan, Bc. MBA

Ověřil/a:
Nič Oldřich, Ing.


